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Informace z obce

Slovo starosty
A už se nám to blíží… Ano, v sobotu 24. května se společně sejdeme na našem hřišti a oslavíme si významné 

výročí naší obce. A to je, jak jistě víte, 680 let od první písemné zmínky. 
 

V pondělí 13. ledna jsem pozval bývalé starosty, zástupce spolků a některé občany na první schůzku, při které 
jsme diskutovali, co a jak bude ten den probíhat.

V následujících řádcích vám v kostce povím, co nás bude čekat. Stejně jako v loni bude probíhat fotbalový zápas. 
Tentokrát se utkáme se Sigi Teamem, který proti nám postaví fotbalové a možná i hokejové reprezentanty naší 
země. Neckyáda na rybníku Louže nemůže po velkém úspěchu z loňského roku chybět a přihlášky již můžete 
zasílat na můj email: starosta@obec-kouty.cz. Pravidla jsme ponechali stejná. Posádku plavidla tvoří neomezený 
počet osob. Posádka vypluje na čemkoliv, co se bude schopno držet na hladině a vejde se na vodní plochu rybní-
ka. Pohon plavidla zajišťuje svými silami posádka. Hodnotí se rychlost při plavbě z jednoho břehu na druhý a zpět 
a také kreativita vašeho plavidla.

Co bude určitě zajímavé je to, že pro nás všechny občany Kout připravujeme společný oběd, který se také bude 
konat na hřišti.
Pozveme hosty ze Středočeského kraje, který nás podpoří finančně, pozveme hosty ze sousedních obcí a měst a 
pozveme rodáky. Pozvání již obdržel bývalý učitel zdejší školy pan Zíta. Vrcholem bude ocenění občanů, kteří se 
významně podíleli, či podílí na rozvoji obce.

Samozřejmostí bude hospoda ve velkém stanu a v rámci možností pohodlné posezení. Také nás čeká představe-
ní hasičů z Vestce, skákací hrad ve tvaru kombajnu od Poděbradských blat. K mání bude a prohlédnout si budete 
moci „KUKA“ vůz od spol. AVE. Nebude chybět večerní koncert a další a další. O konkrétním programu, včetně 
podrobností o obecním obědu, Vás budu informovat nejpozději na konci dubna, kdy bude vše jasné a budeme 
moci umístit do Kouteckého plátku i plakát.

Osobně se na tuto událost moc těším a věřím, že vy také a společně si ten náš den krásně prožijeme.

Za organizační tým, Martin Pelichovský, starosta obce

Výzva!
Za účelem plánované výstavy v rámci oslav významného výročí naší obce, vás žádáme o zapůjčení 
fotografií z obce, vašich domů, okolí obce a podobně a to včetně základního komentáře ke každé 
fotce (rok pořízení fotografie, místo, popřípadě kdo je na fotce). Zapůjčené fotografie si ofotíme  

a ihned vrátíme neporušené. Výstavu těchto fotografií bychom uspořádali na hřišti 24. května 2025 
při slavnosti s názvem Den obce 2025. Děkujeme.

1345 - 2025
680 LET OD PRVNÍ PÍSEMNÉ ZMÍNKY

Den obce 2025
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8.1. – Jsme obdrželi zprávu z odboru výstavby a územního plánování o odvolání pana Nováka, proti výstavbě 
chodníku z obce na hřbitov, k odvolacímu orgánu krajského úřadu.

15.2. – Na návsi se budou konat Vepřové hody. Více se dočtete na stránce 4.

22.2. – Bude pořádán Ples obcí v Umyslovicích. Na tuto společnou akci 
obcí Kouty, Úmyslovice, Netřebice a Senice si budete moci zakoupit vstu-
penky od 27. ledna na našem OÚ v úředních hodinách. Oproti loňsku bude 
připravena také tombola s hodnotnými cenami. Jako bonus k zakoupené 
vstupence se můžete zúčastnit tanečního kurzu pod vedením profesionální 
tanečnice Lenky Nory Návorkové, která se pravidelně zúčastňuje televiz-
ní soutěže StarDance. Tento kurz bude v Úmyslovicích v neděli 16.2. od 14 
hodin. Společný ples obcí pak bude okořeněn jejím tanečním vystoupením. 
Více na plakátu na poslední straně tohoto vydání.
   

1.3. – Setkání dříve narozených moudrých Kouťáků. Všechny občany 
starší 60 ti let zveme do Kouteckého klubu, kde na vás čeká společný 
oběd, káva se zákusky, alko i nealko nápoje.  Uvidíte film z Kout, se staros-
tou si povíte o současných i budoucích plánech, muzikanti budou hrát 
k tanci a poslechu a samozřejmě obdržíte zajímavý dárek.

Víte že?

Přes naši obec vedl v dobách komunismu kabel, který se označoval zkratkou MKKM-1, čili Mezinárodní kabelová 
koaxiální magistrála? Podstatnější je, že šlo o kabel horké linky mezi špičkami států Varšavské smlouvy Berlín–
Praha–Moskva. Jinými slovy: v éře studené války šlo o nejstřeženější telefonní linku v evropské části sovětského 
bloku. Kabel byl uveden do provozu přibližně v roce 1962, odpojen byl v roce 1991. V roce, kdy zanikla i Varšavská 
smlouva. O jeho funkci a provozu dodnes existuje pouze velmi málo informací, které po střípcích střádají specia-
lizovaní badatelé.

„nenápadný pozůstatek horké lin-
ky z doby studené války stojí kou-
sek za rybníčkem v lesíku“
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Vepřové hody
V sobotu 15. února nás na návsi čekají vepřové hody. Postarají se nám o to dva bratranci, kteří vlastní v Cerheni-

cích své řeznictví a uzenářství s příznačným názvem „U Bratranců“.
Vepřové hody jsou tradiční svátek s bohatou historií. Klasická zabijačka se v minulosti konala na venkově téměř 

v každé domácnosti. Dnes se sice jejich četnost snížila, ale stále si zachovávají své kouzlo a jsou oblíbenou příleži-
tostí k setkání s rodinou a přáteli.

Zabijačka byla v minulosti nezbytnou součástí života na venkově. Vepřové maso bylo konzervováno různými 
způsoby, aby vydrželo po celý rok. Kromě praktického významu měly tyto hody i symbolický význam – byly spoje-
ny s koncem starého roku a přivítáním nového.

Dnes se vepřové hody konají nejen na venkově, ale i ve městech. Mnoho restaurací nabízí speciální zabijačková 
menu a některé obce pořádají tradiční zabijačky, jako součást místních slavností. I když se způsob přípravy a kon-
zumace těchto pokrmů změnil, jejich chuť a atmosféra zůstávají stále stejné.

Určitě se také těšíte na voňavé, čerstvé, teplé, ale hlavně výborné výrobky z vepřového masa. Určitě si z nabíze-
ného sortimentu každý vybere podle své chuti. Proto přijďte na náves, ochutnejte, kupte si domů, ale hlavně si 
přijďte popovídat u výborného jídla. Samozřejmě připravíme teplé a dostatečné posezení v hospodě.



5

Vepřové hody

Obec Kouty, na návsi

15. února
od 10 hodin

Sortiment:

Zabijačkový guláš 95,-Kč/porce
Polévka 50,-Kč/porce

Opečená jitrnice 85,-Kč/porce
Opečené jelito 85,-Kč/porce

Vařený ovar 23,-Kč/100 g
Pečený prejt (světlý a tmavý) 19,90-Kč/100 g

Jitrnice 21,-Kč/100 g
Jelita 21,-Kč/100 g

Tlačenka 23,-Kč/100 g
Chléb, hořčice a křen k teplému jídlu zdarma

Teplé zázemí v hospodě
Harmonikář
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Ze školní kroniky
Rok 1893-1894
Na počátku školního roku bylo zapsáno v Koutech školou dětí povinných celkem 74, počítaje v to i tři děti, 

které dosáhnou šesti let v lednu a tři děti z Netřebic, které navštěvovaly školu v minulém roce.
Dle náboženství je katolických dětí 59 a evangelických 15. Osoby učitelské jsou správce školy pan Řehák  

a Božena Peštová. Katolickému náboženství vyučuje farář z Úmyslovic Jan Bonaventura a evangelickému ná-
boženství vyučuje B. Váňa, učitel evangelické školy v Netřebicích.

2. března 1894 slavná c.k. okresní školní rada nařizuje, aby dítky katolické třikrát za rok účastny byly boží 
mši v kostele v Úmyslovicích.

Místní školní rada koupila mapy a knihy do knihovny žákovské.
Zmíniti se jest o nové úpravě platů učitelů. Nově učitel při obecné škole v Koutech může dostoupiti 1030 zl 

služného. Toliko o 240 zl více než na počátku.

Rok 1894-1895
Na počátku školního roku bylo v Koutech školou dětí povinných celkem 76. Přibyly další dvě děti z Netřebic.
Dle náboženství je katolických dětí 61 a evangelických 15.
4. října, v den Jmenin Jejího Veličenstva, pro deštivé a blátivé počasí, nemohly dítky účastniti se služeb 

božích v Úmyslovicích. O osmé hodině sešly se dítky do školy, učitelem byl dítkám vyložen onen posvátný den, 
dítky zapěly dvě sloky rakouské národní hymny a pomodlily se za blaho Jeho Veličenství.

Slavná c.k. okresní školní rada vynesením ze dne 6. dubna 1894 dává nařízení, aby se učitelé řídili ku po-
vzbuzení pěstování rakouského vlastenectví, ku povzbuzení snášenlivosti národní a náboženské a dále vydává 
nařízení k ozdobování budov školních v barvách říšských a zakazuje nositi odznaky.

Učitelku Boženu Peštovou, která k 31. květnu dobrovolně opustila místo nahrazuje od 1. června do konce 
školního roku manželka správce školy K. Řeháková.

Školní rok byl ukončen v sobotu 13. července slavnými službami božími ve chrámu Páně v Úmyslovicích.
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Rozhovor s Martinem Jílkem
Dnes si povídám s Martinem, který je koutecký 
rodák, majitel areálu bývalého JZD a otec malého 
Kryštofa.

1. Ahoj Martine, celý život žiješ v Koutech. Napad-
lo tě někdy, se přestěhovat kamkoliv?
Ne, nenapadlo, Kouty jsou krásné a chci tu zůstat.
 

2. Co tvé dětství v Koutech?
Dětství bylo plné dobrodružství a kamarádů. Spousty 
skrýší, bunkrů kolem vesnice. Dělali jsme lumpárny.  
Měl jsem tu hodně vrstevníků. Bylo fajn jezdit na kole 
do Křečkova na koupaliště (hasičská nádrž). Na dětství 
vzpomínám moc rád. Myslím, že dnešní mládež už 
nemá takové možnosti na blbnutí, jako jsme měli my.
 

3. Jsi majitelem areálu bývalého JZD. Můžeš čte-
nářům přiblížit více, co se v areálu odehrává?
V areálu se dá zakoupit písek, štěrk, kameny, okrasné 
kameny a dále je areál přizpůsoben k pronájmu skla-
dových a výrobních prostor. Areál je multifunkční a jak 
víš, dá se v něm pořádat i hudební festival pro čtyři 
stovky lidí.
 

4. Když jsi načal Kouty Fest, u kterého jsi byl od 
počátku do konce, jako největší partner, jaký roč-
ník se ti líbil nejvíce?
Nejkrásnější byl na hřišti, ten byl fantastický. A u nás 
v areálu byl zase nejvíce kontaktní, pohodový, všichni 
k sobě měli nejblíže… Byl to nejvíc přátelský ročník.

 5. A jaké máš další plány s areálem?
Chtěl jsem v první budově u silnice udělat obchody, 
kavárnu s posezením, kadeřnictví a v podkroví byty a 
sdílené kanceláře. Bohužel je v současnosti tato změ-
na k užívání tak administrativně a finančně náročná, 
že jsem z tohoto plánu upustil. Možná v budoucnu… 
Uvidíme.

6. Martine, co tvůj velký koníček?
Ty asi myslíš motocykly a agenturní závody na okru-
zích, viď? Co bych ti k tomu řekl? Je to fantastický záži-
tek, je to nepopsatelný anebo popsatelný, ale to zase v 
mnoha slovech, a to by ti na to plátek nestačil. Je tam 
přátelská parta lidí, se kterou se setkáváš strašně rád. 
Vezmu tě tam sebou, abys tu atmosféru poznal.
 

7. A co tvé dovolené? Kam rád jezdíš?
Miluju dovolenou v Chorvatsku. Večerní cikády  
a vůni borovic. Procházky u moře a samozřejmě moře.  
A u nás jezdím moc rád na Sázavu.
 

8. Tvůj taťka byl zastupitel, místostarosta, pama-
tuješ si na to období?
Taťka byl místostarosta panu Vančurovi. Pamatuji si, 
že v té době probíhal velký rozvoj obce, kdy se napří-
klad dala elektřina do země, začaly se řešit parcely, te-
lefonní linky v domech. Pamatuji si, že v Koutech měli 
snad asi jen čtyři lidi telefony. U zastávky byla tele-
fonní budka. Mobily v té době neexistovaly. Můj taťka 
jezdil do té telefonní budky s pětikorunami a s diářem 
a obvolával své zákazníky. V Koutech totiž provozoval 
vlastní truhlárnu. Vím, že chtěl pro Kouty to nejlepší.  
A jsem přesvědčený, že každý zastupitel v Koutech 
chtěl a chce pro obec to nejlepší.

S Martinem Jílkem 
si povídal Martin Pelichovský
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Chybí Vám nějaká rubrika? 
Vaše podněty, náměty a připomínky nám sdělte osobně nebo na email starosta@obec-kouty.cz


